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Commissie voor Mobiliteit,  
Overheidsbedrijven en Federale  

Instellingen 

Commission de la Mobilité, des  
Entreprises publiques et des  

Institutions fédérales 
 

van 

 

DINSDAG 3 DECEMBER 2024 

 
Voormiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

MARDI 3 DÉCEMBRE 2024 

 
Matin 

 
______ 

 
 
De behandeling van de vragen vangt aan om 10.46 uur. De vergadering wordt voorgezeten door de heer 
Frank Troosters. 
Le développement des questions commence à 10 h 46. La réunion est présidée par M. Frank Troosters. 
 

01 Vraag van Kurt Ravyts aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "De implementatie in 

België van het verbod op de doorvoer van Russisch lng" (56000143C) 

01 Question de Kurt Ravyts à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "La mise en oeuvre 

en Belgique de l'interdiction de transit de GNL russe" (56000143C) 
 

01.01  Kurt Ravyts (VB): Mijnheer de minister, we weten allemaal wat 

het 14de sanctiepakket van de EU, dat op 24 juni 2024 is beslist en dat 
vanaf 26 maart 2025 van toepassing is op bestaande contracten van 
Fluxys, inhoudt. Het is een delicate zaak, ook gelet op de stijgende 
gasprijs in Europa. 
 
Op Belgisch niveau moet het pakket ook worden uitgerold. Uw collega 
Tinne Van der Straeten zei twee maanden geleden dat er een onder-
zoek liep naar de noodzaak aan bijkomende rules and guidelines om 
schippers te verplichten te rapporteren over de herkomst van hun lng 
en de bestemming van opgeladen lng, en eventueel ook om schippers 
te kunnen sanctioneren in geval van overtreding. U bent via de FOD 
Mobiliteit en het DG Scheepvaart op praktisch niveau mee bevoegd 
voor de implementatie van het verbod.  
 
Volgens de minister van Energie is er nood aan een duidelijke taakver-
deling waarbij ook de controle en handhaving een centrale rol zouden 
moeten spelen. Fluxys LNG heeft ondertussen zijn operationele regels 
aangepast. De contracten zullen worden voortgezet zonder negatieve 
impact op de financiële prestaties van Fluxys Belgium. Dat is alvast 
goed nieuws.  
 
Kunt u de stand van zaken geven rond die rules and guidelines? Hoe 
ziet u als minister bevoegd voor de Noordzee de taakverdeling rond de 
controle en de handhaving? 
 

01.01  Kurt Ravyts (VB): Le 14e 

paquet de sanctions de l'Union eu-
ropéenne sera applicable aux con-
trats existants de Fluxys à partir du 
26 mars 2025. Il y a deux mois, une 
enquête sur la nécessité de règles 
et de lignes directrices supplémen-
taires pour les capitaines de navire 
était en cours. 
 
Quel est l'état actuel de la situa-
tion? Comment envisagez-vous la 
répartition des tâches en matière 
de contrôle et de respect des 
règles? 
 

01.02 Minister Paul Van Tigchelt: Collega Ravyts, ik dank u voor uw 

aanhoudende aandacht voor de problematiek van de Noordzee, ook 
nu het Russisch gas betreft.  
 
Als minister van Noordzee ben ik betrokken. Indien ik dat niet was, zou 
dat minder goed nieuws zijn. Het DG Scheepvaart volgt alle schepen 
met een Belgische haven als bestemming en controleert systematisch 

01.02  Paul Van Tigchelt, mi-

nistre: La DG Navigation suit tous 
les navires à destination d'un port 
belge et contrôle systématique-
ment s'ils n'ont pas violé les sanc-
tions infligées par l'UE à la Russie. 
 
En ce qui concerne les règles et les 
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of die schepen de EU-sancties tegen Rusland niet hebben geschon-
den.  
 
Met betrekking tot de rules and guidelines waarover minister Van der 
Straeten enkele maanden geleden sprak, werd een werkgroep opge-
richt tussen de bevoegde diensten van de FOD Economie, de douane 
en het DG Scheepvaart. Daarin werden interne werkafspraken vastge-
legd die nodig zijn om aan de verplichtingen uit dat 14de sanctiepakket 
te kunnen voldoen. Fluxys werd ook betrokken bij die besprekingen en 
uit dat overleg volgde een ontwerp van KB. Uw timing is goed, aange-
zien het eerste ontwerp van KB op 28 november aan mijn kabinet werd 
bezorgd. In lopende zaken kan ik natuurlijk niet te veel op de zaken 
vooruitlopen, maar als minister van Noordzee heb ik de plicht en ver-
antwoordelijkheid om hiermee zo ver als mogelijk te gaan in lopende 
zaken. Het is echter beter dat er snel een volwaardige regering komt 
om dit soort zaken ter hand te nemen. 
 
Om op uw derde vraag te antwoorden, de controle en handhaving van 
het sanctiepakket behoort tot de bevoegdheid van verschillende dien-
sten. De FOD Economie en meer bepaald de AD Energie zal toelating 
moeten geven om Russisch gas in te voeren via Fluxys met het oog op 
het gebruik ervan in Europa. De douane is bevoegd voor de controle 
op de lading. Het gaat dan zowel om de import, export als de controle 
op de toegelaten quota. Het DG Scheepvaart zal zich op zijn beurt toe-
leggen op de schepen en controles uitvoeren op de registratie, eigen-
dom, verzekering of de vlag van het schip. Ook wordt het traject van 
het schip nagekeken: van welke haven is het schip afkomstig en wat is 
de volgende haven? Het DG Scheepvaart kan ook, indien nodig, een 
schip de toegang tot onze havens ontzeggen of een verbod opleggen 
om af te varen. Die mogelijkheden bestaan. 
 
Overtredingen op het sanctiepakket worden dan weer overgemaakt 
aan het parket en kunnen strafrechtelijk op het niveau van het parket 
vervolgd worden, dan wel administratief-rechterlijk op het niveau van 
het DG Scheepvaart, dus bij de cel Administratieve Geldboetes. 
 

directives, des accords de travail 
internes ont été conclus au sein 
d'un groupe de travail. Fluxys y a 
été associée. Le premier projet 
d'arrêté royal a été transmis à mon 
cabinet le 28 novembre 2024. À cet 
égard, je m'efforcerai d'aller le plus 
loin possible pendant cette période 
d'affaires courantes, mais il serait 
préférable qu'un gouvernement de 
plein exercice soit mis en place ra-
pidement. 
 
Différents services veillent au con-
trôle et au respect du paquet de 
sanctions. La DG Énergie du SPF 
Économie devra accorder la per-
mission d'importer du gaz russe 
par le biais de Fluxys en vue de son 
utilisation en Europe. La douane 
contrôle la cargaison et la DG Na-
vigation les navires. Si nécessaire, 
elle peut refuser à un navire l'accès 
à nos ports ou imposer une inter-
diction de prendre la mer. Les in-
fractions sont communiquées au 
parquet et peuvent donner lieu à 
des poursuites pénales ou à une 
procédure de droit administratif.  
 

01.03  Kurt Ravyts (VB): Mijnheer de minister, dit was een vraag over 

de praktische implementatie. Zo weten we als parlementsleden ook 
weer hoe dat operationeel allemaal in zijn werk gaat. 
 
53 % van het lng dat aankomt in Zeebrugge komt volgens de jongste 
cijfers nog steeds uit Rusland. 36 % daarvan wordt doorgevoerd. Dat 
is toch niet onbelangrijk, het doorvoeren naar niet-EU-landen wordt 
met dat sanctiepakket immers verboden.   
 

01.03  Kurt Ravyts (VB): La mise 

en œuvre de l'interdiction est im-
portante car 53 % du GNL qui ar-
rive à Zeebrugge provient toujours 
de la Russie; 36 % de ce gaz est 
en transit. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Kurt Ravyts aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "De stand van zaken met betrek-
king tot het offshore windmolenpark voor de kust van Duinkerke" (56000144C) 
- Patrick Prévot aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "De afsluiting van het openbaar 
onderzoek over het offshore windpark voor de kust van Duinkerke" (56000584C) 
- Jeroen Soete aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "Het windmolenpark in Duin-
kerke" (56001240C) 
- Charlotte Verkeyn aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "Het windmolenpark ter 
hoogte van Duinkerke" (56001261C) 

02 Questions jointes de 
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- Kurt Ravyts à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'état de la question en ce qui 
concerne le parc éolien au large de Dunkerque" (56000144C) 
- Patrick Prévot à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "La clôture de l’enquête publique 
sur le parc éolien offshore au large de Dunkerque" (56000584C) 
- Jeroen Soete à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le parc éolien de Dunkerque" 
(56001240C) 
- Charlotte Verkeyn à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "Le parc éolien au large de 
Dunkerque" (56001261C) 
 

02.01  Kurt Ravyts (VB): Mijnheer de minister, ik moet een beetje be-

scheiden zijn, want er zitten veel Oostendse politici in de zaal. Hoe zou 
dat komen? 
 
De essentie van het dossier is wat er na de afsluiting van het openbaar 
onderzoek op 1 juni van dit jaar is gebeurd. Hoe zijn de Fransen om-
gegaan met uw gecoördineerde inbreng, waar ook de haven een grote 
rol in speelde? Wat is de stand van zaken in het dossier rond de bouw-
vergunning? Er was sprake van dat die eind oktober zou worden afge-
leverd. Daarnaast is er uiteraard ook nog de beslissing over de milieu-
vergunning. 
 
De haven van Oostende stapt naar de rechter in de strijd rond dat reus-
achtige windturbinepark. Aanleiding daarvoor is de westelijke aanloop-
route, de Dyckroute, die de haven van Oostende verbindt met onder 
andere Zuid-Engeland en de Atlantische Oceaan. Dat windturbinepark 
vormt toch wel een probleem wat betreft de westelijke toegang tot de 
haven. Men spreekt zelfs over een schadevergoeding.  
 
Er is wat ergernis over het feit dat er weinig beweegt rond juridische 
procedures. Uw voorganger heeft ook altijd gezegd dat we naast de 
procedure in Rijsel, die eigenlijk grotendeels afgelopen is, moeten in-
zetten op diplomatieke contacten om te proberen de Fransen te over-
tuigen.  
 
Hebt u nog contacten gehad sinds de afsluiting van het openbaar on-
derzoek? Wat is de conclusie van de speciale Franse commissie voor 
openbaar onderzoek, die de opmerkingen moest onderzoeken en con-
clusies moest trekken? De prefect zou de vergunningen al dan niet 
verstrekken. 
 

02.01  Kurt Ravyts (VB): Le 

1er juin 2024 a été clôturée l’en-
quête publique consacrée au parc 
éolien offshore français au large de 
Dunkerque. Quelle est la position 
française? Où en sont le permis de 
bâtir et le permis d’environnement?  
 
Le port d’Ostende va en justice 
parce que ce parc éolien gêne l’ac-
cès occidental au port. Toutefois, 
les procédures juridiques s’éterni-
sent. Vous êtes-vous encore mis 
en rapport avec les autorités fran-
çaises depuis la clôture de l’en-
quête publique? À quelles conclu-
sions est parvenue la commission 
française compétente?  
 

02.02  Jeroen Soete (Vooruit): Mijnheer de minister, mijn collega heeft 

de problematiek al goed geschetst. De plannen om het windmolenpark 
voor de kust van Duinkerke te bouwen dateren al van 2016. Ik heb ook 
de bezwaren gelezen die de Belgische Staat in coördinatie met alle 
diensten heeft ingediend. 
 
De belangen van de Belgische Staat worden op verschillende vlakken 
aangetast. Zo is er de impact op het zeezicht van de kustbewoners en 
op de search-and-rescueoperaties, de mogelijke impact op het be-
schermde natuurgebied de Vlaamse Banken en, last but not least, de 
impact op de Dyckroute, de aanlooproute die van levensbelang is voor 
de Oostendse haven. De geplande zone ligt immers pal op die route. 
Het spreekt voor zich dat wij als pionier en voorloper in de ontwikkeling 
van windenergie op zee deze ontwikkelingen steunen, maar deze lo-
catie is voor ons absoluut niet aanvaardbaar.  
 
Er is een onderzoekscommissie geweest en die heeft naar aanleiding 

02.02  Jeroen Soete (Vooruit): Les 

plans du parc éolien offshore au 
large de Dunkerque datent de 
2016. Ce parc gâcherait la vue sur 
la mer des personnes qui vivent à 
la côte belge, entraverait les opéra-
tions de sauvetage, porterait at-
teinte à la zone naturelle protégée 
"de Vlaamse Banken" et gênerait 
un accès essentiel au port d’Os-
tende. À l’occasion de l’enquête 
publique, une commission d’en-
quête a rendu un avis positif en dé-
pit de près de 3 000 objections.  
 
Quel est l’état d’avancement des 
permis de bâtir et d’environne-
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van het openbaar onderzoek jammer genoeg een positief advies uitge-
bracht. Er waren een kleine drieduizend bezwaren, waarvan er 95 % 
negatief waren. Misschien is dat eigen aan die procedures, maar 
slechts 4 % was positief. Ik vond het zeer opmerkelijk dat de funda-
mentele bezwaren die aangevoerd werden door de Belgische Staat en 
andere actoren gewoon terzijde werden geschoven door de commis-
sie. Over de trafiek op die vaarroute wordt er bijvoorbeeld gezegd dat 
daar geen schepen zijn en er dus geen probleem is voor de doorvaart, 
terwijl uit hun eigen studies blijkt dat er toch wel duizenden vaarbewe-
gingen zijn, ook van cargoschepen. 
 
De vraag dringt zich dus op waar we momenteel staan op het vlak van 
de bouwvergunning en de milieuvergunning. Belangrijker nog, welke 
juridische stappen zult u ondernemen om de belangen van de Belgi-
sche Staat en de haven van Oostende te vrijwaren? 
 

ment? Quelles démarches juri-
diques entreprendrez-vous afin de 
sauvegarder les intérêts de l’État 
belge et du port d’Ostende? 
 

02.03  Charlotte Verkeyn (N-VA): Er is al veel over dit onderwerp ge-

zegd en geschreven. Er is een hele voorgeschiedenis en we hebben 
daar in het verleden ook rond samengewerkt.  
 
Het zal u niet verbazen aan uw zijde van de banken dat aan deze zijde 
van de banken de vragen vooral gericht zijn op het aan de dag leggen 
van meer panache van de kant van België, van de federale regering. 
Zoals correct is geschetst komen diverse landsbelangen hier wel de-
gelijk in het gedrang. In om het even welk ander Europees land zou het 
niet op die manier verlopen.  
 
Behalve ooit één mondelinge toezegging van de Fransen na de North 
Sea Summit, waarbij ze zich bereid verklaarden om eventueel te spie-
gelen en samen te werken rond een nog te realiseren bouw, wat veel 
problemen zou oplossen op het vlak van de natuur, de scheepvaart en 
de veiligheid, maar ook vooral in het belang van zowel onze vissers als 
de Franse vissers die die routes gebruiken, is er niet veel meer ge-
beurd en lag het dossier wat stil.  
 
Volgens ons luistert een wolf zelden naar een schaap. Vanuit die optiek 
hebben we opnieuw de hand gereikt. De haven van Oostende heeft 
intussen de bouwheren rechtstreeks voor een Belgische rechtbank ge-
dagvaard. Men geraakt immers niet vooruit wanneer men blijft mee-
draaien in een verhaal waarin niet wordt geluisterd naar de belangen 
van een ander land.  
 
Al mijn vragen zijn er dan ook op gericht om na te gaan hoe u van plan 
bent meer panache te tonen om de tegenpartij te dwingen te luisteren 
naar onze belangen en tot een gezamenlijke oplossing te komen.  
 
Wat zijn de volgende stappen? Hoe zet u Frankrijk politiek onder druk? 
Worden er strategische wissels toegepast, eventueel in functie van 
dossiers die de Vlaamse regering nog heeft liggen? Wat is de strategie 
om Frankrijk op de knieën te dwingen? 
 

02.03  Charlotte Verkeyn (N-VA): 

La France étant peu attentive aux 
intérêts belges, le port d'Ostende a 
fini par assigner directement les 
maîtres d'ouvrage devant un tribu-
nal belge.  
 
Quelles sont les prochaines 
étapes? Comment comptez-vous 
exercer une pression politique sur 
la France et la faire plier? Quels 
autres dossiers flamands peuvent 
servir de levier à cet égard? 
 

02.04 Minister Paul Van Tigchelt: Collega's, net zoals collega Ravyts 

dien ik hier de nodige bescheidenheid aan de dag te leggen. Ik ben 
niet van Zuienkerke, noch van Oostende, maar van Zoersel.  
 
Dit dossier heeft inderdaad een heel lange voorgeschiedenis. Ze werd 
geschetst in de vragen, dus ik hoef dat hier niet allemaal te herhalen. 

02.04  Paul Van Tigchelt, mi-

nistre: Ce dossier risque de porter 
atteinte aux intérêts belges à plu-
sieurs niveaux.  
 
L'enquête publique a été organisée 
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We zijn het erover eens – dat is belangrijk als beginpunt – dat de Bel-
gische belangen op verschillende niveaus dreigen te worden geschaad 
met dit dossier. Dat vertrekpunt, dat startpunt, heeft ons geleid in onze 
acties. 
 
Ik zal beginnen met de actuele stand van het dossier toe te lichten. De 
publieksconsultatie, waarnaar verwezen werd, is het openbaar onder-
zoek. Dat werd georganiseerd naar aanleiding van de aanvraag tot het 
bekomen van een milieuvergunning en van een concessie voor het ge-
bruik van het maritiem openbaar domein. Zowel de federale diensten 
als de Vlaamse instanties, de kustgemeenten, de haven van Oostende 
en andere belanghebbenden hebben bezwaren ingediend. Er werd 
een geconsolideerde versie namens de Belgische Staat ingediend, die 
werd toegelicht aan de leden van de Commission nationale d'enquête 
publique in Rijsel. Dat gebeurde, als ik me niet vergis, net voor 9 juni, 
op 30 mei. Als federale overheid werken wij dus wel degelijk samen 
met de Vlaamse diensten om de belangen te verdedigen, ook die van 
de haven van Oostende en de kustbewoners. Zoals ik in het begin zei, 
dreigen hier immers verschillende belangen te worden geschaad.  
 
In ons bezwaar vragen wij de Commission nationale d'enquête publi-
que bovenal om een negatief advies uit te brengen. Indien die commis-
sie toch een positief advies zou uitbrengen, hebben we in onderge-
schikte orde gevraagd om het park 5 kilometer of meer verder in zee 
te bouwen, een veiligheidsafstand van 2 kilometer van de Frans-Belgi-
sche grens te respecteren en een nieuwe studie uit te voeren, die de 
impact van dit verder gelegen windpark op het Belgische natuurgebied 
onderzoekt. Wij vroegen eveneens om betrokken te worden bij de op-
maak van die studie. 
 
Het advies van die commissie werd uiteindelijk op 22 november met 
de nodige vertraging gepubliceerd. België werd hierover geïnformeerd 
via het ESPO-contactpunt. Op dit moment analyseren zowel onze dien-
sten als onze advocaten de stukken van dat advies, dat een encyclo-
pedie dik is. Dat vergt dus enige tijd. 
 
Uit de milieueffectenbeoordeling bleek duidelijk dat de bouw van het 
park een impact zou hebben op het Natura 2000-gebied en in het bij-
zonder op een aantal beschermde zeevogels. Dit werd uitgebreid be-
commentarieerd in het Belgisch standpunt en in de bijdrage van de 
dienst Marien Milieu. Ook de bezwaren van de organisatie Vent De-
bout 59 sluiten hierbij aan. We bekijken samen met onze advocaten 
welke verdere stappen we hier moeten zetten. 
 
We kunnen veel panache aan de dag leggen en forse verklaringen af-
leggen, maar uiteindelijk moeten we met Frankrijk, een bevriend land, 
de beste oplossing voor de Belgische belangen vinden. De beste ma-
nier om dat te doen is door diplomatie, zolang dat mogelijk is. Indien 
dat niet kan, zullen we de juridische weg moeten bewandelen.  
 
Op diplomatiek niveau is dat dossier trouwens nooit van de agenda 
verdwenen, integendeel zelfs. Het dossier wordt bij de diplomatieke 
gesprekken en ontmoetingen telkens weer op de agenda geplaatst. De 
laatste keer dat dit gebeurde, was tijdens het bezoek van het vorsten-
paar aan het Elysée tijdens het staatsbezoek enkele weken geleden, 
op 15 oktober. Eigen aan diplomatiek overleg, collega’s, is uiteraard 
dat het niet gevoerd wordt in de openbaarheid,  maar wel zoveel mo-

à la suite de la demande d'un per-
mis d'environnement et d'une con-
cession pour l'utilisation du do-
maine public maritime. Les autori-
tés fédérales et flamandes, les 
communes côtières, le port d'Os-
tende et d'autres parties prenantes 
ont formulé des objections. Une 
version consolidée des objections 
a été déposée au nom de l'État 
belge. Nous y demandons, à titre 
principal, de rendre un avis négatif 
et, à titre subsidiaire, de respecter 
un certain nombre de conditions 
supplémentaires ainsi que de réali-
ser une nouvelle étude d'incidence.  
 
L'avis de la commission compé-
tente a été publié le 22 novembre; 
nos services et avocats l'analysent 
actuellement. L'étude d'incidence 
sur l'environnement a clairement 
montré que la construction du parc 
aurait des répercussions sur le site 
Natura 2000, en particulier sur cer-
tains oiseaux de mer protégés. 
D'autres initiatives possibles sont à 
l'étude. 
 
Nous pouvons faire des déclara-
tions matamoresques à ce sujet, 
mais en fin de compte, nous de-
vons trouver la meilleure solution 
pour défendre les intérêts belges 
dans le cadre d’une concertation 
avec un pays ami, de préférence 
au niveau diplomatique. La ques-
tion est soulevée à chaque occa-
sion lors des discussions diploma-
tiques. La concertation diploma-
tique ne se déroule toutefois pas 
en public. D'autres dossiers y sont 
également associés. C'est la rai-
son pour laquelle ce dossier m'a 
été confié en ma qualité de ministre 
chargé de la Mer du Nord, avec le 
soutien du ministre des Affaires 
étrangères.  
 
Le dossier a encore été abordé lors 
de la visite d'État du couple royal à 
l'Élysée le 15 octobre dernier et, 
suite à cela, une concertation est 
prévue entre les deux ministres 
compétents. Selon les informations 
dont nous disposons, la décision fi-
nale sur le permis n'est pas atten-
due avant fin 2024 ou janvier 2025. 
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gelijk in vertrouwen tussen diplomatieke en politieke vertegenwoordi-
gers; met die kanttekening dat dit niet betekent dat hierover niet mag 
worden gediscussieerd. Er worden ook andere dossiers in rekening 
gebracht, en dat is precies de reden waarom de ministerraad mijzelf, 
de minister van Noordzee, met ondersteuning van de minister van Bui-
tenlandse Zaken, belast heeft met dit dossier. 
 
Ik herhaal dat dit dossier, het windmolenpark in Duinkerke, recent werd 
besproken in de marge van het staatbezoek van ons koningspaar aan 
Parijs. Ik kan u ook meegeven dat in navolging van dat bezoek een 
nieuw gesprek is aangevraagd tussen de minister van Noordzee, ikzelf 
of mijn opvolger, en de Franse bevoegde collega, minister Givernet. 
We hebben dat overleg aangevraagd maar er is nog geen datum ge-
pland. 
 
De volgende stappen zijn uiteraard belangrijk; daar vraagt u ook naar. 
Zonder te veel vooruit te lopen op de analyse van het advies, dat door 
de advocaten wordt behandeld, wil ik benadrukken dat er op dit mo-
ment, voor zover we correct zijn geïnformeerd, nog geen uiteindelijke 
beslissing is gevallen over het al dan niet toekennen van de vergun-
ning. Die beslissingen zullen ten vroegste eind dit jaar of in januari 
2025 genomen worden, althans indien onze informatie correct is. 
 
Ook voor de volgende stappen, collega's, zullen wij overleg plegen met 
de belangrijkste stakeholders, waaronder in eerste instantie de 
Vlaamse overheid. Zoals steeds zullen wij de oplossingen trachten te 
zoeken in overleg. Als dat overleg geen resultaat oplevert, rest ons ui-
teraard juridische stappen te nemen. 
 
Wat zijn de juiste juridische stappen? Een internationale procedure op-
starten is volgens ons niet aan de orde. Zowel de experts zeerecht van 
de FOD Buitenlandse Zaken, als onze administratie, de DG Scheep-
vaart, schatten de slaagkansen van dergelijke dure en tijdrovende pro-
cedure immers zeer laag in.  
 
Als u het hebt over panache, mevrouw Verkeyn, voel ik mij wel aange-
sproken. We kennen elkaar nog niet, maar in alle bescheidenheid wil 
ik u zeggen dat ik geen roeper ben maar een doener. Als ik moet roe-
pen, kan ik echter ook roepen. Wat ik wil zeggen is dat we over dit 
dossier veel kunnen roepen en toeteren, maar we moeten kijken naar 
wat finaal een oplossing dichterbij brengt.  
 
We doen wat we moeten doen. Dat gold voor mijn voorganger en ho-
pelijk ook voor mezelf. We doen dat ook zonder valse verwachtingen 
te scheppen. Ik ben immers eveneens jurist, dus ik weet dat met zo'n 
procedurearbitrage misschien wel verwachtingen worden gecreëerd 
die nadien niet zullen worden ingelost. Perception management heet 
dat. Ook dat is iets waarmee we bezig moeten zijn bij het verdedigen 
van de vele belangen voor ons land die in dat dossier spelen. 
 
Mocht die vergunning toch worden afgeleverd, zullen wij ze inderdaad 
aanvechten. De meest efficiënte manier om dat te doen is voor de 
Raad van State in Frankrijk. Dat is immers het bevoegde rechtscollege, 
dat er dan over zal moeten oordelen. 
 
Panache of niet, u kunt rekenen op mijn engagement ter zake. Ik kan 
uiteraard niet spreken over het engagement van mijn opvolger. 
 

 
Si les nouvelles consultations 
s'avèrent infructueuses, nous de-
vrons ester en justice. Une procé-
dure internationale coûteuse et 
longue n'est pas à l'ordre du jour, 
car les chances de réussite sont 
estimées très faibles. Nous devons 
axer notre réflexion sur la re-
cherche de solutions et ne pas 
créer des attentes auxquelles nous 
ne pourrons pas répondre.  
 
Si ce permis est tout de même dé-
livré, nous le contesterons devant 
le Conseil d'État français, qui est la 
juridiction compétente.  
 
Selon les données disponibles, 
EDF souhaite commencer la cons-
truction du parc en 2027. Cette 
date approche à grands pas. 
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Volgens de online beschikbare gegevens wenst EDF de bouw van het 
park van start te laten gaan in 2027. Dat lijkt veraf, maar eigenlijk ligt 
dat heel dichtbij.  
 
Hopelijk heb ik aldus uw belangrijkste vragen beantwoord. 
 

02.05  Kurt Ravyts (VB): Mijnheer de minister, uw antwoord is niet erg 

hoopvol, gelet ook op de politieke aspiraties van de Franse regering. 
Offshore wordt voor de Fransen ook belangrijk.  
 
U zegt dat het advies van die speciale commissie wordt bestudeerd. 
De vergunningen bevinden zich in een cruciale fase en kunnen op elk 
moment kenbaar worden gemaakt.  
 
Uw voorganger heeft zich eigenlijk al uitgesproken over die internatio-
nale procedure. Binnen de Europese Commissie waren de signalen 
met betrekking tot Belgische initiatieven evenmin hoopvol. De Franse 
Raad van State zou bijna de laatste reddingsboei – dat is misschien te 
positief omschreven – of toch het ultieme verweermiddel zijn. Dat geeft 
mij ook niet veel hoop. 
 
We zullen zien wat het diplomatieke overleg met u of uw opvolger nog 
zal opleveren. In de komende weken en maanden zal onze fractie het 
dossier van zeer nabij blijven volgen en wij zullen u of uw opvolger 
verder blijven ondervragen.  
 

02.05  Kurt Ravyts (VB): Votre ré-

ponse n'est guère porteuse d'es-
poir. 
 

02.06  Jeroen Soete (Vooruit): Mijnheer de minister, dank u voor uw 

toelichting. Ik twijfel niet aan uw goede bedoelingen noch aan uw inzet 
voor het dossier. Veel stappen zijn al gezet. Er is al een procedure voor 
de Raad van State aangespannen en we zijn naar de Europese Com-
missie gestapt. 
 
Ik begrijp dat collega Verkeyn, gelet op het belang van de aanvoer-
route, vanuit haar positie alles op alles moet zetten om de komst van 
het windmolenpark te vermijden. 
  
Ik wil de minister van Noordzee, zowel de huidige als de toekomstige, 
blijven aansporen om alles uit de kast te halen om de bouw van dat 
windmolenpark op die locatie tegen te houden. Op dit moment kunnen 
we daar eigenlijk weinig meer over zeggen. 
 

02.06  Jeroen Soete (Vooruit): Je 

voudrais inciter le ministre actuel 
mais aussi le futur ministre de la 
Mer du Nord à faire tout son pos-
sible pour contrer ce projet éolien 
sur ce site. 
 

02.07  Charlotte Verkeyn (N-VA): Ik volg dit dossier al een tijdje op 

en er zijn al aardig wat ministers van Noordzee de revue gepasseerd. 
Telkens gaven zij aan het diplomatiek overleg kansen te geven. Ik ken 
uw kabinet al enkele jaren en het heeft heel wat werk verzet in dit dos-
sier, maar we blijven steeds hangen in het geloof dat Frankrijk zich als 
een goede vriend zal gedragen. We moeten echter een kat een kat 
noemen: dat is niet het geval, goede vrienden doen dergelijke zaken 
niet. 
 
Wat de juridische procedures betreft, u hebt een andere mening over 
de internationale arbitrage en enerzijds kan ik mij daar in terugvinden. 
Anderzijds is het ook een stuk strategie. U hebt een team van kabinets-
medewerkers en juristen. Misschien is het noodzakelijk om daar nog 
iets aan toe te voegen in het kader van de onderhandelingen. Ik snap 
dat u in het kader van diplomatiek overleg niets kan zeggen over stra-
tegische dossiers die u eventueel daaraan zou kunnen koppelen. In 
het geval van internationale arbitrage is dat inderdaad een mes dat aan 

02.07  Charlotte Verkeyn (N-VA): 

Contrairement à ce que pensaient 
les ministres de la Mer du Nord 
successifs, la France ne se com-
porte pas comme un pays ami. 
L'assignation des maîtres d'ou-
vrage devant un tribunal belge, le 
15 octobre 2024, n'est pas restée 
sans effet. Les concertations diplo-
matiques ont été relancées. Je 
comprends que vous ne pouvez 
rien dire concernant les dossiers 
stratégiques que vous pourriez y 
lier. L'arbitrage international est 
une arme à double tranchant. 
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twee kanten snijdt. Als men de procedure inleidt, zal men gaandeweg 
wel ontdekken welke richting het uitgaat. Lukt het niet, dan heeft men 
lokaal de zekerheid over wat men kan verwachten. 
 
Het is jammer dat de haven van Oostende u en de bouwheren moet 
dagvaarden om voor een Belgische rechtbank te kunnen komen, en 
dat de federale regering hier geen initiatief neemt. Maar goed, wij doen 
verder. Het diplomatiek overleg is gereanimeerd, na te hebben stilge-
legen. Ik hoor dat de dagvaarding op 15 oktober toch effect heeft ge-
had. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Kurt Ravyts aan Paul Van Tigchelt (VEM Justitie en Noordzee) over "De beveiliging van 

kritieke onderwaterinfrastructuur in de Noordzee" (56001015C) 

03 Question de Kurt Ravyts à Paul Van Tigchelt (VPM Justice et Mer du Nord) sur "La protection de 

l'infrastructure sous-marine critique en mer du Nord" (56001015C) 
 

03.01  Kurt Ravyts (VB): De toegenomen aanwezigheid van Russi-

sche spionageschepen in de Europese zeeën zet de beveiliging van 
kritieke onderwaterinfrastructuur in de Noordzee aanhoudend hoog op 
de agenda. We kennen de initiatieven van uw voorganger rond het 
Noordzeeveiligheidspact na de Noordzeetop van 24 april 2023. Dat 
pact is inmiddels ondertekend door zes Noordzeelanden.  
 
Uit een schriftelijke vraag had ik begrepen dat na een testfase de finale 
versie van het platform NorthSeal beschikbaar zou zijn tegen het einde 
van dit jaar. Aangezien het einde van het jaar in zicht is, zou ik graag 
een update krijgen over het beveiligd platform NorthSeal.  
 
Klopt het dat er na de zomer een verhoogde aanwezigheid van Russi-
sche schepen in de Noordzee werd opgemerkt en hoe werd dat in de 
verhoogde of verbeterde samenwerking van het veiligheidspact aan-
gepakt? 
 
Worden er in het licht van de toenemende spanningen met Rusland 
nog bijkomende maatregelen overwogen, zoals eventueel een uitbrei-
ding van het veiligheidspact, die volgens mij tot de mogelijkheden be-
hoorde? Risicoanalyses zijn in het kader van de wet maritieme bevei-
liging opgesteld en werden reeds goedgekeurd.  
 
Samengevat, kunt u een update geven over NorthSeal en maatregelen 
ter versterking van het Noordzeeveiligheidspact overwegen? 
 

03.01  Kurt Ravyts (VB): J'ai pu 

déduire d'une réponse écrite 
qu'après une phase de test, la ver-
sion finale de la plateforme sécuri-
sée NorthSeal serait disponible 
d'ici la fin de l'année 2024.  
 
Où en est-on? Est-il exact qu'une 
présence accrue de navires russes 
en mer du Nord a été constatée 
après l'été? Comment ce problème 
est-il géré dans le cadre du pacte 
de sécurité pour la mer du Nord? 
D'autres mesures, telles qu'une ex-
tension du pacte, sont-elles envisa-
gées?  
 

03.02 Minister Paul Van Tigchelt: Mijnheer Ravyts, de hybride oor-

logsvoering door Rusland is top of mind bij de internationale inlichtin-
gen- en veiligheidsgemeenschap. Een zekere Vladimir Poetin be-
schouwt ons, het collectieve Westen, immers als zijn vijand. Het is niets 
meer of minder dan dat. Die hybride oorlogsvoering door Rusland uit 
zich op vele manieren. Er zijn niet alleen de spionage- en sabotageac-
ties op de Noordzee of in de Europese wateren, maar ook andere ac-
ties, al dan niet gecoördineerd, waarbij sabotage wordt gepleegd of 
brand wordt gesticht bij kritieke infrastructuur op het vasteland. Spio-
nageacties of gecoördineerde acties kunnen ook plaatsvinden om zo-
geheten opponenten uit te schakelen. Die worden soms uitgevoerd 
door 'wegwerpspionnen' die worden gerekruteerd via Telegram en hier 

03.02  Paul Van Tigchelt, mi-

nistre: La Russie mène une guerre 
hybride, qui comprend des opéra-
tions d'espionnage et de sabotage 
en mer du Nord. Les services de 
renseignement internationaux y ac-
cordent une grande priorité. Une 
présence accrue de navires russes 
a effectivement été constatée en 
mer du Nord. Il s'agit à la fois de 
navires battant pavillon russe et de 
navires commerciaux pouvant être 
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daden van vandalisme tot sabotage moeten plegen. Ze worden daar-
voor betaald door Rusland. Dat is dus top of mind voor de internatio-
nale inlichtingengemeenschap. Men is daarmee op een serieuze ma-
nier bezig en zo hoort het ook. 
 
Ik zal nu antwoorden op uw eerste vraag over de aanwezigheid van 
Russische schepen op de Noordzee. Het klopt inderdaad dat er een 
verhoogde aanwezigheid van Russische schepen werd opgemerkt. 
Het gaat daarbij zowel om schepen onder Russische vlag, als over 
schepen die met Rusland geassocieerd kunnen worden op basis van 
eigendomsstructuren. Ik heb het dan bijvoorbeeld over onderzoeks-
schepen of koopvaardijschepen. 
 
Het is ook opvallend dat die commerciële schepen tijdens hun door-
vaart door de Noordzee nu vaker begeleid worden door Russische mi-
litaire vaartuigen. Alle relevante informatie wordt gedeeld tussen de 
Noordzeelanden. Er worden afspraken gemaakt over de opvolging van 
dergelijke schepen. Die opvolging gebeurt zowel via elektronische plat-
formen als door de inzet van patrouillevaartuigen. 
 
Ik heb een demo van NorthSeal gezien en dat platform zit goed in el-
kaar. Dat zeg ik niet omdat we het zelf hebben ontwikkeld. U weet na-
melijk ook dat digitaliseringprojecten wel eens mislukken. Alle partners, 
ook de internationale, reageerden behoorlijk of zeer enthousiast. Het 
NorthSealplatform werd in België ontwikkeld met de medewerking van 
de andere Noordzeelanden. Momenteel wordt het op operationeel ni-
veau getest tussen de verschillende maritieme informatiecentra van de 
landen die het veiligheidspact hebben ondertekend. Vanaf 15 janu-
ari 2025 zal de applicatie live gaan. 
 
Ik kom tot uw derde vraag over bijkomende maatregelen. We zitten 
driemaandelijks samen met de landen die het veiligheidspact hebben 
ondertekend. Dat gebeurt afwisselend fysiek en digitaal. Ook worden 
er regelmatig overlegmomenten met de private sector ingepland om te 
onderzoeken welke maatregelen die sector zelf kan nemen. Als exploi-
tanten of eigenaars van de infrastructuur nemen zij samen met de be-
trokken landen mee de verantwoordelijkheid om de beveiliging te ver-
sterken.  
 
Andere maatregelen die onderzocht of genomen worden zijn de vol-
gende: een integratie van het NorthSealplatform in de nationale moni-
torsystemen; het afstemmen van de reacties en procedures ten aan-
zien van verdachte schepen of schepen uit de shadow fleet; het inplan-
nen van oefeningen om de werking van de diensten te stroomlijnen en 
de alertheid te verhogen; het gebruik van data uit het NorthSealplat-
form om AI-ontwikkelingen te stimuleren, waardoor potentieel bedrei-
gende situaties sneller kunnen worden opgemerkt en een alarm wordt 
gegenereerd bij alle maritieme informatiekruispunten (MIK's) rond de 
Noordzee; en het verder inzetten op publiek-private samenwerking om 
innovatie aan te moedigen. 
 
Daarnaast wordt er ook ingezet op de uitbreiding van het veiligheids-
pact met landen zoals Ierland, Zweden en Frankrijk. U weet dat ook de 
NAVO betrokken wordt bij het NorthSealplatform.  
 
Ten slotte worden er bijkomende maatregelen overwogen. Ik verwijs 
naar wat ik in het begin zei, namelijk dat de praktijken en de manoeu-

liés à la Russie. Ces navires com-
merciaux sont de plus en plus sou-
vent escortés par des navires mili-
taires russes. Toutes les informa-
tions sont partagées entre les pays 
de la mer du Nord, qui concluent 
des accords pour surveiller ces na-
vires au moyen de plateformes 
électroniques ou de navires de pa-
trouille.  
 
La plateforme NorthSeal a été dé-
veloppée en Belgique, en collabo-
ration avec les autres pays de la 
mer du Nord. Elle est actuellement 
testée au niveau opérationnel. 
L'application sera opérationnelle à 
partir du 15 janvier 2025.  
 
Tous les trois mois, nous  
rencontrons les pays qui ont signé 
le pacte de sécurité et des consul-
tations ont régulièrement lieu avec 
le secteur privé. Les exploitants 
partagent la responsabilité du ren-
forcement de la sécurité. Parmi les 
autres mesures envisagées ou 
prises figurent l'intégration de la 
plateforme NorthSeal dans les sys-
tèmes de surveillance nationaux, 
l'alignement des procédures rela-
tives aux navires suspects, la pro-
grammation d'exercices visant à 
harmoniser le fonctionnement des 
services et à accroître la vigilance, 
l'encouragement des développe-
ments en matière d'intelligence ar-
tificielle afin de repérer plus rapide-
ment les situations menaçantes et 
la poursuite du recours à des par-
tenariats public-privé afin d'encou-
rager l'innovation.  
 
La piste de l'élargissement du 
pacte de sécurité à des pays tels 
que l'Irlande, la Suède et la France 
est également poursuivie. Enfin, la 
guerre hybride russe nécessite une 
approche sécuritaire plus large, 
dans laquelle notre Défense devra 
également jouer un rôle.  
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vres van Rusland top of mind zijn van de inlichtingen- en veiligheids-
gemeenschap. Dat kadert in een bredere veiligheidsaanpak waarbij 
ook onze defensie een rol zal moeten spelen. Dat roept de retorische 
vraag op of onze defensie bijkomend versterkt moet worden.  
 

03.03  Kurt Ravyts (VB): Mijnheer de voorzitter, de onderhandelende 

partijen zitten vandaag samen over defensie. We zullen er de komende 
dagen misschien iets meer over vernemen. 
 
Bedankt voor de update van het NorthSealplatform en de concretise-
ring van de toegenomen alertheid, die inderdaad nodig is. Laten we 
niet vergeten dat we de komende jaren een energie-eiland zullen bou-
wen. Dat staat althans voorlopig nog in de planning. De kritieke infra-
structuur neemt dus alleen maar toe en de offshore energie wordt een 
bijzonder belangrijke zaak voor dit land, de consumenten en de bedrij-
ven. De toegenomen alertheid mag de komende jaren nooit afnemen. 
 

03.03  Kurt Ravyts (VB): Avec la 

construction prévue de l'île énergé-
tique, le nombre d'infrastructures 
critiques ne fera qu'augmenter. La 
vigilance accrue doit donc absolu-
ment être maintenue. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 11.22 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 11 h 22. 

 


